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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XXVI/2012 

 

z XXVI Sesji VI kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

19 grudnia 2012r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

Obrady rozpoczęto w dniu 19 grudnia 2012 r., o godz. 13:00, 

zakończono w dniu 19 grudnia 2012 r., o godz. 16:00. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 14 radnych, 

nieobecnych – 1 radny. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni : 

1. Władysława Bimkiewicz, 

(ww. radna usprawiedliwiła swoją nieobecność ustnie u Przewodniczącego Rady, nie jest to usprawiedliwienie,  

o którym mowa w § 3 ust. 2 Uchwały Nr XV/155/2003 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.12.2003 r.  

i nieobecność ta obliguje do dokonania potrącenia z diety) 

 

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic, 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy, 

4. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy, 

5. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny, 

6. Joanna Nolka – inspektor ds. gospodarki gruntami,  

7. Sołtysi. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XXVI/188/2012 

XXVI/189/2012 

XXVI/190/2012 

XXVI/191/2012 

XXVI/192/2012 

 

 

12 – 13 

13 – 16 

16 – 17 

17 – 23 

23 - 24 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXV Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

8. Przyjęcie planu pracy Rady na rok 2013. 

9. Przyjęcie sprawozdań z działalności Komisji za rok 2012 oraz zatwierdzenie planów 

pracy Komisji na I półrocze 2013r. 

10. Podjęcie Uchwał w sprawie:  

a) poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłat lokalnych 

oraz określenia inkasentów, terminu płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za 

inkaso, 

b) zmiany budżetu na 2012 rok, 

c) wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2012, - 

wykreślono z porządku obrad zgodnie z przyjętym wnioskiem. 
d) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2013-2019. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu miasta i gminy Rakoniewice na 2013 rok. : 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie  uchwały budżetowej, 

c) odczytanie opinii Komisji Rady o projekcie budżetu, 

d) wyrażenie stanowiska przez Burmistrza w sprawie wniosków zawartych w opiniach 

Komisji Rady, 

e) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez radnych przed rozpoczęciem 

sesji, a nie uwzględnionych w projekcie budżetu, 

f) przedstawienie autopoprawek Burmistrza do projektu budżetu, 

g) dyskusja nad projektem budżetu, 

h) głosowanie nad autopoprawkami Burmistrza do projektu budżetu, 

i) głosowanie wniosków Komisji Rady nie uwzględnionych przez Burmistrza  

w autopoprawkach i pozostałych zgłoszonych wniosków, 

j) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

12. Podjęcie Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania wieczystego 

gruntu i prawa własności budynku w formie przetargu pisemnego nieograniczonego – 

dodano do porządku obrad zgodnie z przyjętym wnioskiem. 
13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie obrad. 
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Przebieg XXVI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 19 grudnia 2012 r. 

 

 

Pkt 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia Sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na Sesji. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować Uchwały. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Na salę obrad weszli: radny T. Dolata i radny M. Tata. Aktualna liczba radnych biorących 

udział w Sesji to 14 radnych. 

 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku obrad, z punktu 10. Podjęcie 

Uchwał, podpunktu c) w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2012, ponieważ przy obecnie obowiązujących przepisach nie ma podstawy 

prawnej, aby wydatek, który miał być wpisany, jako niewygasający, określić w ten sposób.     

Ponadto zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad podjęcia dodatkowego projektu 

Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania wieczystego gruntu  

i prawa własności budynku w formie przetargu pisemnego nieograniczonego.  – jako punkt 

12.  

 

J. Nolka wyjaśniła, że wprowadzany projekt Uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie 

prawa użytkowania wieczystego gruntu i prawa własności budynku, ponieważ podjęta przez 

Radę Miejską w Rakoniewicach Uchwała Nr  XVI/137/2008 z dnia 26 marca 2008 r. 

określająca zasady obrotu nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Rakoniewice, ze 

zmianami, nie zawiera zgody na zbywanie prawa użytkowania wieczystego. Sprzedaż nastąpi 
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w formie przetargu pisemnego nieograniczonego. Projekt Uchwały dotyczy działki nr 114/4  

o pow. 0,2924 ha w Rakoniewicach, ul. Dworcowa (przy Centrum Medycznym).  

Radni nie zgłosili innych wniosków. 

 

Przewodniczący poddał swój wniosek pod głosowanie. 

W głosowaniu nad zmianą porządku obrad wzięło udział 14 obecnych radnych. Rada 

jednogłośnie przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad. 

 

Dalej Przewodniczący odczytał obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XXV Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

 

Protokół Nr XXV/2012 z XXV Sesji VI kadencji Rady Miejskiej został przesłany radnym 

e’mailem, wyłożony był do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz przed Sesją. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie.  

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 14 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowało – 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się -  

0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła protokół z XXV Sesji Rady.  

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację lub 

wniosek. 

 

Radny J. Bernakiewicz zwrócił się do Burmistrza z pytaniem, jak będzie wyglądała sprawa 

ulicy Szkolnej oraz chodnika na ul. Grodziskiej w Jabłonnie w roku 2013. 
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Przewodniczący powiedział, że Burmistrz odpowie na pytanie przy okazji składania 

sprawozdania ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym.  

 

Radni nie zabrali więcej głosu. 

 

Pkt 5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił informację ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu).      

 

Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos 

Burmistrzowi Rakoniewic. 

 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Odnosząc się do pytania, zadanego przez radnego J. Bernakiewicza w punkcie 4, Burmistrz 

powiedział, że dziś Rada będzie podejmowała Uchwałę budżetową na przyszły rok. 

Doświadczeni radni wiedzą, że jest to przyczynek do tego, by wczesną wiosną, kiedy 

wiadomo, ile wynoszą tzw. wolne środki, móc zaplanować odpowiednie zadania. Budżet 

gminny podobny jest do budżetu domowego : jest wiele potrzeb, ale na wiele nas nie stać, 

zatem na dyskusję, które inwestycje i w jakich miejscowościach będą wykonywane, przyjdzie 

jeszcze czas (kiedy będzie wiadomo, jakimi środkami dysponujemy). Dobrą informacją jest 

to, że w Urzędzie zakończyła się kontrola z Urzędu Skarbowego, związana z procedurą 

ubiegania się o odzyskanie podatku VAT za budowę hali widowiskowo-sportowej  

w Rakoniewicach. Burmistrz wyraził nadzieję, że ta operacja przyniesie efekt w postaci 

kilkuset tysięcy złotych do budżetu Gminy.    
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Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedstawionego sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych radnych. Za 

przyjęciem sprawozdania głosowało – 14 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 

radnych.   

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym.  

 

Następnie Przewodniczący Rady oddał głos przedstawicielom miejscowości Wioska, którzy 

przyjechali na Sesję specjalnie w celu przekazania informacji panu Burmistrzowi i radnym. 

Przewodniczący zaznaczył, że dziś nastąpi tylko odczytanie petycji, a ewentualne dyskusje  

w sprawie będą toczone w innym czasie. 

 

Głos zabrał przedstawiciel mieszkańców Wioski, który odczytał petycję dotyczącą zmian, 

jakie mają nastąpić w obwodzie szkolnym Jabłonna – dotyczy szkoły w Wiosce (petycja 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu).   

 

Następnie głos zabrał radny T. Dolata. Powiedział, że jako radny, czuje się dotknięty tym, co 

przedstawił mieszkaniec Wioski, ponieważ nie jest tak, że radni, czy Komisja nie są 

informowani. Radni są informowani, ale radny T. Dolata przyjmuje to jako pewien etap 

dyskusji na temat czegoś, do czego chcemy dążyć. Radny zaznaczył, że przedstawiane 

informacje przyjmuje, jako pewną próbę organizacji oświaty, ale oczekuje od Burmistrza, od 

kierownika Wydziału Oświaty przygotowania całościowego planu – strategii oświaty na kilka 

następnych lat. Radny powiedział, że jeśli ktoś taki dokument przedstawi, to wtedy będzie 

głosował za czymś, ponieważ będzie wiedział za czym głosuje, tymczasem dziś nie do końca 

wie, o co chodzi, a nie chce się odnosić do artykułu z gazety, ponieważ prasa mówi coś 

innego, a zupełnie inne informacje radny ma od Przewodniczącej Komisji Oświaty. 

 

Jako kolejna głos zabrała radna G. Cielecka – Przewodnicząca Komisji Oświaty. Odnosząc 

się do spotkania, jakie odbyło się w szkole w Jabłonnie, w sprawie planowanych zmian  

w oświacie, radna powiedziała, że została wywołana do odpowiedzi, żeby podjąć decyzję, 
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tymczasem Komisja występowała tam w charakterze obserwatora, aby dogłębnie zapoznać się 

z problemem. Radna zauważyła, że Komisja nie może głosować jako ogół. Gdy będzie 

wywołany projekt Uchwały, wówczas każdy z osobna podejmie decyzję, jak głosować. Dalej 

radna zauważyła, że na jej ręce została złożona petycja, w związku z czym w planie pracy 

Komisji Oświaty na przyszły rok, jedno z posiedzeń jest poświęcone omówieniu tego 

spotkania, które się w Jabłonnie odbyło i wypracowaniu opinii. W związku z tym radna 

poprosiła rodziców o cierpliwość, tak, aby po partnersku można było rozwiązać sprawy 

uczniów naszej Gminy. 

 

Jako ostatni głos zabrał Burmistrz Rakoniewic. Na wstępie wyjaśnił, że nie chciałby się 

tłumaczyć, dlaczego nie było go na spotkaniu w Jabłonnie (była o tym mowa  

w sprawozdaniu, że nie było go na miejscu, ale reprezentował go A. Pawłowski – Zastępca 

Burmistrza). Ponadto na te tematy rozmawiano już kilkakrotnie, również z zainteresowanymi. 

Dalej Burmistrz powiedział, że w samorządzie lokalnym pracuje już 13 lat i pamięta bardzo 

trudne sprawy oświatowe, które dotyczą wszystkich (dzieci, rodziców itd.), a które zawsze 

wywołują emocje, zwłaszcza, gdy włączają się w to media. Burmistrz zauważył, że nie unikał 

spotkań i rodzice od samego początku są informowani o planach czy propozycjach zmian. 

Burmistrz powiedział, że Gmina na oświatę nie patrzy przez pryzmat jednego dziecka, jednej 

szkoły, jednego rodzica, tylko przez pryzmat całej Gminy. Szukamy rozwiązań problemów 

tam, gdzie one się pojawiają. Burmistrz potwierdził zdanie przedmówców, że obecnie 

jesteśmy na etapie dyskusji, rozmów, propozycji, ale ważne jest to, aby być na etapie 

pewnych kompromisów. Zaznaczył, że często spotyka się również z odmiennymi zdaniami 

np. przedsiębiorców, którzy mówią, aby nie trwonić ich podatków, aby szukać racjonalnych 

rozwiązań. Niekoniecznie oszczędnych, ale takich, które nie będą generowały dodatkowych 

kosztów. Burmistrz dodał, że wierzy w to, że kompromis i rozmowa odegrają bardzo ważną 

rolę w kolejnych spotkaniach, jeśli takie będą.       

 

Pkt 8. Przyjęcie planu pracy Rady na rok 2013.   

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad, Przewodniczący Rady przedstawił 

proponowany plan pracy Rady Miejskiej w Rakoniewicach na rok 2013.  

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków do proponowanego planu pracy.  

 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Rady pod głosowanie. 
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W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji radnych. Za przyjęciem planu pracy Rady 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że plan pracy Rady na rok 2013 został przyjęty (plan pracy 

Rady stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Pkt. 9. Przyjęcie sprawozdań z działalności Komisji za rok 2012 oraz zatwierdzenie planów 

pracy Komisji na I półrocze 2013 r. 

 

Następnie Rada przystąpiła do zatwierdzenia sprawozdań z działalności stałych Komisji Rady  

w 2012 roku. 

 

Przewodniczący Rady poprosił radną Katarzynę Lulkiewicz - Przewodniczącą Komisji 

Budżetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego o przedstawienie sprawozdania 

z działalności Komisji w roku 2012 (sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu).   

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionego sprawozdania. 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji.  

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych na sesji radnych. 

Radni jednogłośnie przyjęli sprawozdanie.  

 

Dalej Przewodniczący Rady poprosił radną Gabrielę Cielecką – Przewodniczącą Komisji 

Oświaty i Spraw Społecznych o przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji w roku 

2012 (sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu).   

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionego sprawozdania. 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji.  

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych na sesji radnych. 

Radni jednogłośnie przyjęli sprawozdanie.  

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił radnego Władysława Bazana – Przewodniczącego 

Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego o przedstawienie sprawozdania z działalności 

Komisji w roku 2012 (sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu).   

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionego sprawozdania. 
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Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji.  

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych na sesji radnych. 

Radni jednogłośnie przyjęli sprawozdanie.  

 

Jako kolejnego Przewodniczący Rady poprosił radnego Bronisława Chałupkę - 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji 

w roku 2012  (sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady poddał sprawozdanie z działalności Komisji pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji radnych. Za przyjęciem sprawozdania  

z działalności Komisji głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie z działalności Komisji 

Rewizyjnej. 

 

W dalszej części Rada przystąpiła do zatwierdzenia planów pracy Komisji na I półrocze 2013 

roku. 

O przedstawienie planu pracy Komisji Budżetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju 

Gospodarczego Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącą Komisji – Katarzynę 

Lulkiewicz (plan pracy Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionego planu pracy. 

 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Budżetowej pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem planu pracy Komisji głosowało  

14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Budżetowej  

na I półrocze 2013 roku. 

 

Następnie radna Gabriela Cielecka przedstawiła plan pracy Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych na I półrocze 2013 r. (plan pracy Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań 
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Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Oświaty pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji radnych. Za przyjęciem planu pracy 

Komisji głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Oświaty na I półrocze 

2013 roku.  

 

Dalej radny Władysław Bazan przedstawił plan pracy Komisji Rolnictwa i Środowiska 

Naturalnego na I półrocze 2013 r. (plan pracy Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań 

 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Rolnictwa pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji radnych. Za przyjęciem planu pracy 

Komisji głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Rolnictwa  

na I półrocze 2013 roku. 

 

Następnie radny Marek Tata przedstawił plan pracy Komisji ds. Monitorowania Strategii 

Rozwoju Społeczno Gospodarczego Miasta i Gminy Rakoniewice na I półrocze 2013 r. (plan 

pracy Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań. 

 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji ds. Monitorowania Strategii pod 

głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji radnych. Za przyjęciem planu pracy 

Komisji głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji ds. Monitorowania 

Strategii  na I półrocze 2013 roku. 

 

Na koniec Przewodniczący Rady poprosił radnego Bronisława Chałupkę - Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej o przedstawienie planu pracy Komisji na I półrocze 2013 r. (plan pracy 

Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 
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Radni nie zgłosili żadnych uwag ani pytań do przedstawionego planu pracy. 

 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Rewizyjnej pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji radnych. Za przyjęciem planu pracy 

Komisji głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej  

na I półrocze 2013 roku. 

 

 

Przed przejściem do kolejnego punktu porządku obrad Przewodniczący Rady zarządził 

przerwę od godz. 13:50 do godz. 14:10. Przewodniczący poinformował również, że drugą 

część Sesji poprowadzi Wiceprzewodniczący Marek Maćkowiak, ponieważ musi udać się na 

wcześniej omówione spotkanie.   

 

 

Pkt 10. Podjęcie Uchwał w sprawie:  

Po przerwie, w związku z opuszczeniem obrad przez Przewodniczącego Rady, aktualna liczba 

radnych biorących udział w sesji to 13 radnych. 

A) Projekt Uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości,  

rolnego, leśnego, opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, terminu płatności dla 

inkasentów i wynagrodzenia za inkaso przedstawił J. Marciniak – Sekretarz Gminy.  

Rada Gminy może zarządzić pobór podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego  

i opłat lokalnych w drodze inkasa oraz określać inkasentów i wysokość wynagrodzenia za 

inkaso. W projekcie Uchwały ustala się m.in. wynagrodzenie za inkaso, termin płatności dla 

inkasentów od zainkasowanych kwot oraz wyznacza się, w poszczególnych miejscowościach, 

osoby na inkasentów. Sekretarz dodał, że nastąpiła zmiana inkasenta w Kuźnicy Zbąskiej  

z Ryszarda Florka na Jarosława Ceglarka.  

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Wiceprzewodniczący Rady 

poddał projekt Uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem Uchwały głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXVI/188/2012 w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości,  

rolnego, leśnego, opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, terminu płatności dla 

inkasentów i wynagrodzenia za inkaso stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

B) Projekt Uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2012 rok przedstawiła T. Kmiecik – 

Skarbnik Gminy. 

Najpierw Skarbnik przedstawiła proponowane autopoprawki do projektu Uchwały 

(autopoprawki stanowią załącznik nr 17 do protokołu).  

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Wiceprzewodniczący Rady 

poddał przyjęcie autopoprawek pod głosowanie.  

Nad przyjęciem autopoprawek głosowało 13 obecnych radnych. Rada jednogłośnie przyjęła 

zaproponowane autopoprawki.   

Dalej Skarbnik przedstawiła proponowane zmiany w budżecie z uwzględnieniem przyjętych 

autopoprawek. Proponowane zmiany dotyczą: 

Załącznik nr 1  dochody zwiększenie o kwotę :  42. 885,29  zł 

Dz. 600 Transport i łączność 

Drogi publiczne powiatowe zał nr 1i 4 

Zwiększenie dochodów o kwotę : 11.000 zł, dotacja celowa na realizację zadania z zakresu 

właściwości Powiatu Grodziskiego na podstawie porozumienia, dla zadania majątkowego pn. „ 

Budowa ciągu pieszo-rowerowego wraz z oświetleniem wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P od 

miejscowości Wioska do miejscowości Rakoniewice – Etap I, od Rakoniewice w kierunku 

miejscowości Wioska o długości ok. 1.800m” . 

Dz. 801 Oświata i wychowanie 

Szkoły Podstawowe 

Szkoła Rostarzewo 

Zwiększenie dochodów w § 0750 – 3.000 zł (wynajem pomieszczeń) 

Szkoła Rakoniewice  - zwiększenie dochodów z tytułu wpłat za duplikaty świadectw  § 0690 – 117 zł, 

za wynajem sal § 0750 – 3.358,09 zł, § 0970 – 1.250 zł ( prowizja z PZU)  

Gmina –  

Zwiększenie dochodów w kwocie : 5.832,70 zł , odszkodowanie z firmy ubezpieczeniowej  za 

zniszczony sprzęt elektroniczny w ZSG w Rakoniewicach w wyniku przepięcia spowodowanego 

uderzeniem pioruna. 

Gimnazja 

Szkoła Rakoniewice    

- zwiększenie dochodów w § 0970 – 3.538,50 zł ( prowizja z PZU)  

zmniejszenie dochodów z tytułu planowanych wpłat od rodziców na wyjazd dzieci na wymianę 

zagraniczną – 2.915 zł. 
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Stołówki szkolne 

Szkoła Rostarzewo – zwiększenie  dochodów o kwotę : 900 zł z tytułu odpłatności za żywienie w 

stołówkach dzieci przedszkolnych i szkolnych. 

Dz. 852 Pomoc społeczna   

Zasiłki i pomoc w naturze  

Darowizna NBS w Rakoniewicach w kwocie : 900 zł z przeznaczeniem na zakup paczek świątecznych 

dla uczestników „Wigilii” dla samotnych.  

 

Wydatki budżetu  zwiększenie o kwotę : 42.885,29  zł 

 

Dz. 600 Transport i łączność 

Drogi publiczne powiatowe zał nr 2, 3 i 4  

1.   Zwiększenie wydatków o kwotę : 11.000 zł z dotacji celowej Powiatu Grodziskiego na realizację 

zadania majątkowego „ Budowa ciągu pieszo-rowerowego wraz z oświetleniem wzdłuż drogi 

powiatowej nr 2755P od miejscowości Wioska do miejscowości Rakoniewice – Etap I, od 

Rakoniewice w kierunku miejscowości Wioska o długości ok. 1.800m”.  Są to wydatki poza 

projektem na wykonanie operatów szacunkowych dotyczących wykupu gruntów. 

2. Zmiana planowanych wydatków  majątkowych : zmniejszenie o kwotę : 46.569 zł dla projektu „ 

Budowa ciągu pieszo-rowerowego wraz z oświetleniem wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P od 

miejscowości Wioska do miejscowości Rakoniewice – Etap I, od Rakoniewice w kierunku 

miejscowości Wioska o długości ok. 1.800m”,  a zwiększenie wydatków o kwotę : 46.569 zł dla  

zadania „ Budowa ciągu pieszo-rowerowego wraz z oświetleniem wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P 

od miejscowości Wioska do miejscowości Rakoniewice  o długości ok. 6 km, II etap od m. Wioska w 

kierunku Rakoniewic o długości ok. 1,3 km”  

Drogi publiczne gminne 

Zwiększenie wydatków usług remontowych o kwotę : 5.000 zł z przeznaczeniem na remont przepustu 

drogowego9 w miejscowości Rakoniewice.  

Wydatki majątkowe 

Zmiana zapisu w zadaniu majątkowym pn. ”Budowa drogi ul. Ogrodowa w Ruchocicach  

(dokumentacja) ”, w związku z koniecznością wykonania operatów szacunkowych określających 

wartość działek zmiana nazwy zadania na „ Budowa drogi ul. Ogrodowa w Ruchocicach” pozwoli na 

wykorzystanie wolnych środków.     

Dz. 801 Oświata i wychowanie 

Szkoły Podstawowe 

Szkoła Rostarzewo 

Zwiększenie wydatków w § 4210 – 3.000 zł (meble do dwóch sal lekcyjnych) 

 

 

Szkoła Rakoniewice 

- zwiększenie wydatków w § 4210 – 7.727,79 zł (zakup kamer do monitoringu – wartość jednej 

kamery nie przekroczy kwoty 3.500 zł oraz zakup artykułów bieżących) i w § 4240 – 4.700 zł  

(komputera wraz z projektorem jako pomoc dydaktyczna do klas) 

- zmniejszenie wydatków w § 4360 – 1.000 zł, w § 4370 – 870 zł (posiadane środki wystarczą do 

końca roku). 

Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych        

Zwiększenia  w § 4440: szkoła Rakoniewice – 6.292,20 zł, szkoła Rostarzewo – 5.559,87 zł, szkoła 

Jabłonna – 3.195,80 zł, szkoła Łąkie – 1.874,22 zł , szkoła Ruchocice – 1.636,00 zł.     

Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych        

Zmniejszenia  § 4040 : szkoła Rakoniewice – 5.961,37 zł, szkoła Jabłonna – 10.008,25 zł, szkoła 

Łąkie – 2.571,61 zł , szkoła Ruchocice – 6.885,30 zł.       

Zadanie realizowane przez UMG  

Zmiana oznaczenia wydatków dla projektu pn. „ indywidualizacja procesu nauczania w szkołach 

podstawowych Gminy Rakoniewice nr POKL.09.01.02.-30-036/12 . W związku z wycofaniem 

wniosku o aneks do umowy , powrót do wcześniejszych zapisów w uchwale. Zwiększenie wydatków 

majątkowych o kwotę : 475,10 zł a zmniejszenie wydatków bieżących o kwotę : 475,10 zł.  



15 
 

Przedszkola    

Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych       

Zwiększenia w § 4440 :  przedszkole Rakoniewice – 5.344,40 zł, szkoła Rostarzewo – 986,77 zł, 

szkoła Jabłonna – 4.445,73 zł, szkoła Łąkie – 697,39 zł , szkoła Ruchocice – 818,16 zł.    

Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych        

Zmniejszenie w § 4040  :  przedszkole Rakoniewice – 6.355,47 zł  

Gimnazja 

Szkoła Rakoniewice   

- zwiększenie wydatków w § 4210 - 3.538,50 zł  (zakup aparatu fotograficznego – nie przekroczy 

kwoty 3.500 zł  oraz artykułów bieżących)  

- zmniejszenie wydatków o kwotę : 2.915 zł w tym § 4210 – 1.418 zł, § 4430- 1.497 zł (planowanych 

na wyjazd dzieci na wymianę zagraniczną) . 

Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych        

Zwiększenia w § 4440 : szkoła Rakoniewice – 2.199,77 zł, szkoła Jabłonna – 4.812,12 zł, szkoła 

Ruchocice – 4.431,14 zł.       

Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych       

Zmniejszenie : szkoła Rostarzewo – w § 4040 – 2.419,57 zł i § 4440 – 194,88 zł 

Stołówki szkolne i przedszkolne 

Szkoła Rostarzewo – zwiększenie  wydatków w § 4220 o kwotę : 900 zł zakup żywności. 

Szkoła Rostarzewo - zwiększenie dochodów z tytułu wpłat za występy orkiestry szkolnej , kwota 

1.500 zł. 

Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych        

Zwiększenia w § 4440: przedszkole Rakoniewice – 1.011,07 zł.          

Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych         

Zmniejszenia w § 4440 : szkoła Rakoniewice – 457,32 zł , szkoła Rostarzewo – 1.252,17 zł, szkoła 

Jabłonna – 335,73 zł, 

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza   

Korekta odpisu na fundusz świadczeń socjalnych   zmniejszenia  § 4440      

Świetlice szkolne 

Zmniejszenia w § 4440 : szkoła Rakoniewice – 2.073,28 zł , szkoła Rostarzewo – 2.680,02 zł, szkoła 

Jabłonna – 2.109,67 zł, 

Dz. 852 Pomoc społeczna   

Zasiłki rodzinne , świadczenia z funduszu alimentacyjnego…….. 

Zwiększenie wydatków o kwotę : 5.000 zł w § 4300 w związku ze zwiększeniem ilości wysyłanych 

decyzji i innej korespondencji z wydziału.  

Zasiłki i pomoc w naturze  

Zwiększenie wydatków w § 3110 ( świadczenia społeczne ) w związku z otrzymaną darowizną NBS w 

Rakoniewicach w kwocie : 900 zł z przeznaczeniem na zakup paczek świątecznych dla uczestników 

Wigilii” dla samotnych.  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby 
Zwiększenie o kwotę : 5.000 zł wydatków na energię elektryczną na salach wiejskich.    

 

 

Z sali obrad wyszli radni: B. Chałupka i W. Borowski.  Aktualna liczba radnych biorących 

udział w sesji to 11 radnych. 

 

 

Na koniec pani Skarbnik odczytała postanowienia Uchwały.  

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag, ani wniosków do przedstawionego projektu 

Uchwały. Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie.  
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Nad projektem Uchwały głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 11 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXVI/189/2012 w sprawie zmiany budżetu na 2012 rok stanowi załącznik nr 18 

do protokołu. 

 

C) Dalej Skarbnik Gminy przedstawiła projekt Uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2013-2019. 

 

Na salę obrad powrócili radni: B. Chałupka i W. Borowski.  Aktualna liczba radnych 

biorących udział w sesji to 13 radnych. 

 

Najpierw Skarbnik przedstawiła proponowane autopoprawki do projektu Uchwały 

(autopoprawki, w formie uzasadnienia do projektu Uchwały, stanowią załącznik nr 19 do 

protokołu).  

Radny T. Dolata zapytał, z jakim przeznaczeniem postanawia się zwiększyć wydatki 

majątkowe o 5.000 zł.  

 

Skarbnik wyjaśniła, że sołectwo Rostarzewo zwróciło się z prośbą o zmianę zapisanych 

wydatków (wszystkie były w wydatkach bieżących) tj. zmniejszenie wydatków w dziale na 

drogi, a zwiększenie na kulturę i kulturę fizyczną, m.in. 5.000 zł na wydatki majątkowe (z 

przeznaczeniem na plac zabaw w Rostarzewie).     

 

Radni nie zgłosili innych pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym 

Wiceprzewodniczący Rady poddał przyjęcie autopoprawek pod głosowanie.  

Nad przyjęciem autopoprawek głosowało 13 obecnych radnych. Rada jednogłośnie przyjęła 

zaproponowane autopoprawki.   

Dalej Skarbnik przedstawiła projekt Uchwały z uwzględnieniem przyjętych autopoprawek.  

 

W projekcie Uchwały uchwala się Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Rakoniewice na 

lata 2013 – 2019, obejmującą: dochody i wydatki bieżące, dochody i wydatki majątkowe, 

wynik budżetu, przeznaczenie nadwyżki budżetu, rozchody budżetu, kwotę długu oraz sposób 

sfinansowania spłaty długu i objaśnienia przyjętych wartości. Ponadto ustala się wieloletnie 

przedsięwzięcia na lata 2013 – 2019. 
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Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Wiceprzewodniczący Rady 

poddał projekt Uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem Uchwały głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXVI/190/2012 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2013-2019 stanowi załącznik nr  20 do protokołu. 

 

Pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu miasta i gminy Rakoniewice na 2013 rok. 

 

 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej: 

 

Rozpoczynając procedurę uchwalenia budżetu najpierw Skarbnik Gminy przedstawiła projekt 

budżetu Gminy Rakoniewice na 2013 rok (projekt budżetu stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu).  

 

Radny T. Dolata zapytał, na co ma być przeznaczona dotacja dla Biblioteki w kwocie 400.000 

zł.  

Skarbnik odpowiedziała, że jest to z przeznaczeniem na cały koszt utrzymania biblioteki 

głównej wraz z filiami (wynagrodzenia, księgozbiory, organizowanie imprez itd.)  

 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie  uchwały budżetowej: 

 

Następnie Sekretarz Gminy odczytał Uchwałę Nr SO-0952/25/12/Ln/2012 Składu 

Orzekającego RIO w Poznaniu, z dnia 05.12.2012 r., w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Rakoniewice na 2013 r. (Uchwała stanowi załącznik nr 22 do 

protokołu).  

 

c) odczytanie opinii Komisji Rady o projekcie budżetu: 

 

Komisje Rady, na wspólnym posiedzeniu, w dniu 11 grudnia 2012 r., wypracowały wspólną 

opinię do projektu budżetu na rok 2013. Radna K. Lulkiewicz – Przewodnicząca Komisji 

Budżetowej odczytała ww. opinię (opinia stanowi załącznik nr 23 do protokołu).  
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d) wyrażenie stanowiska przez Burmistrza w sprawie wniosków zawartych w opinii Komisji 

Rady: 

 

Burmistrz powiedział, że wnioski wyartykułowane na ostatnim, wspólnym posiedzeniu 

Komisji zostały uwzględnione. Co do innych, przedstawionych w opinii, Burmistrz 

powiedział, że się ze wszystkim zgadza, i sądzi, że w ciągu roku budżetowego decyzje 

podejmowane przez Radę w ramach wolnych środków, będą szły w tym kierunku. Co do 

osiedla Żegockiego, Burmistrz powiedział, że była już prowadzona rozmowa w tej sprawie  

i jeśli środki się nie znajdą, to na pewno inwestycja ta znajdzie się w budżecie Gminy na rok 

2014 (inwestycja ta miałaby wiosną 2014 r. zostać wykonana). Co do podwyżki, Burmistrz 

powiedział, że trudno mu się odnieść, co nazywamy podwyżką, a co nie. Nie została ona 

nazwana „o stopień inflacji”, ponieważ jest nieco wyższa. Burmistrz wyraził nadzieję, że 

radni racjonalnie, mądrze i rozsądnie do tych kwestii podchodzą, a żadne „fanaberie” w roku 

budżetowym nie są stosowane, wykorzystując w miarę możliwości i z rozsądkiem te środki, 

które są dostępne. To, że wielu rzeczy nie uda się zrealizować, nie wynika z czyjejś 

złośliwości, czy złej woli, tylko przyglądamy się, gdzie te potrzeby są największe.          

 

 

e) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez radnych przed rozpoczęciem sesji, a 

nie uwzględnionych w projekcie budżetu: 

 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że żaden radny nie zgłosił wniosku do projektu 

uchwały budżetowej.  

 

f) przedstawienie autopoprawek Burmistrza do projektu budżetu: 

 

Dalej Skarbnik, w imieniu Burmistrza, przedstawiła autopoprawki do projektu budżetu 

(autopoprawki, w formie uzasadnienia do projektu Uchwały, stanowią załącznik nr 24 do 

protokołu).  

 

g) dyskusja nad projektem budżetu: 

 

Wiceprzewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem Uchwały budżetowej. 

 

Pierwszy głos zabrał radny W. Borowski. Zapytał, którego budynku ma dotyczyć 

modernizacja szkoły w Rostarzewie i na czym ta modernizacja ma polegać (zaplanowano 

wydatek w wysokości ok. 500.000 zł).   
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Odpowiedzi udzielił A. Pawłowski – Zastępca Burmistrza. Wyjaśnił, że wydatek ten jest 

związany z dostosowaniem budynku tzw. nowej szkoły (większy budynek przy  

ul. Rakoniewickiej), z tego powodu, że wydatki związane z dostosowaniem budynku tzw. 

starej szkoły do wymogów straży pożarnej, SANEPID’u na rzecz dalszego funkcjonowania 

przedszkola były trudne do oszacowania i na pewno przewyższałyby tę kwotę. Wydatek, 

który został wpisany w projekcie budżetu na 2013 rok dotyczy dostosowania pomieszczeń  

w nowym budynku, do tego, aby wszystkie dzieci z klas 1-3 oraz dzieci przedszkolne mogły 

się w tym budynku pomieścić.      

 

Radny W. Borowski zapytał, czy to będzie jedna całość. 

 

A. Pawłowski potwierdził, dodając, że część przedszkolna będzie oddzielona.  

 

Radna G. Cielecka, odnosząc się do tego remontu, powiedziała, jak w minionych latach były 

traktowane budynki i remonty w Rostarzewie, m.in. stwierdziła, że dobre przedszkole zostało 

zamknięte i stwierdzono, że trzeba wybudować nowe (a przynajmniej przenieść do 

zmodernizowanych pomieszczeń w starej szkole). W związku z tym w 2003 roku zamknięto 

stare przedszkole, które mieściło się na rynku, wykonano modernizację czerwonego budynku 

starej szkoły i tam powstało nowe przedszkole. Radna powiedziała, że jest zbulwersowana tą 

sprawą, ponieważ wówczas w Urzędzie pracowali ci sami urzędnicy, co teraz i wówczas 

stwierdzono, że wszystko się nadaje, a teraz okazuje się, że straż ma zastrzeżenia. Wykonano 

wtedy remont i na dzień dzisiejszy jest wspaniale wyremontowany dach, są mury, a teraz 

okazuje się, że tam nie może funkcjonować przedszkole. Radna przypomniała, że Komisja 

Oświaty odbyła posiedzenie wyjazdowe do szkoły w Rostarzewie i zaplanowała szczegółowe 

omówienie tego remontu. Stwierdziła, że obecna szkoła i boisko, i plany nie współgrają. Dalej 

przypomniała, że w 2003 r. przy samym odbiorze były problemy. Radna zapytała, czy  

w związku z tym wyciągnięto jakieś wnioski w stosunku do nadzoru. Powiedziała, że 

zauważyła, że dwie najlepsze rzeczy, jakie jeszcze zostały w budynkach szkolnych  

w Rostarzewie, teraz mają być zniszczone, łącznie z boiskami. W nowym planie plac zabaw 

ma być w miejscu, gdzie jest skocznia, a skocznia to jeden element lekkoatletyczny, który 

pozostał w Rostarzewie, do realizowania podstawy programowej. Dawniej sprawa była 

postawiona w ten sposób, że albo będzie wykonane takie boisko, jak wygląda obecnie, albo 

nie będzie wykonane wcale. W związku z tym zaplanowano posiedzenie Komisji Oświaty do 

szczegółowego przeanalizowania sprawy. Radna powiedziała, że nie twierdzi, że w tej 

sprawie zapadła decyzja. Na posiedzeniu wyjazdowym pan Rękoś (projektant) przedstawił 
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projekt. W posiedzeniu uczestniczył Burmistrz. Teraz Komisja do uwag się odniesie. Druga 

kwestia to piękny hol, który ma być przeznaczony na rzecz przedszkola. Radna stwierdziła, że 

trzeba to przeanalizować, żeby nie zepsuć tego, co jest. Radna stwierdziła, że cieszy się, że 

zaplanowano na tę modernizację 500.000 zł i teraz trzeba mądrze ten remont przeprowadzić, 

żeby nie było takich uwag, jak po remoncie w 2003r.            

 

Następnie głos zabrał radny T. Dolata. Powiedział, że jest trochę zdumiony wypowiedzią 

radnej G. Cieleckiej, ponieważ sama jest z Rostarzewa i najlepiej zna ten problem, a z tego, 

co radny pamięta, to przedszkole należało przenieść do innego budynku, ponieważ w tym 

starym był grzyb. Zdaniem radnego ciekawym momentem jest rok 2003, skoro wykonano 

remont budynku starej szkoły i nadawał się on na przedszkole, a obecnie jest jakaś 

ekspertyza, która to kwestionuje. Radny zasugerował, że być może warto zajrzeć do tego 

dokumentu, a ponadto głęboko zastanowić się nad sensem tego remontu w perspektywie kilku 

kolejnych lat, ilości dzieci. Zdaniem radnego sprawa ta jest „mocno otwarta” i zachęcił do 

powtórnej, głębokiej analizy nie tylko Komisję Oświaty, ale także urzędników 

odpowiedzialnych za politykę oświatową. 

 

Radny W Borowski zapytał, na czym ma polegać ta modernizacja, skoro zaplanowano na nią 

aż 500.000 zł. Dalej stwierdził, że skoro w budynku czerwonej szkoły jest wykonany dach, to 

za kwotę 500.000 zł na pewno można go przystosować do potrzeb przedszkola. Zdaniem 

radnego połączenie przedszkola ze szkołą nie jest dobre (przedszkole winno być oddzielone 

od szkoły podstawowej i gimnazjum).  

 

Głos zabrał Burmistrz G. Tomiak. Powiedział, że jest zdziwiony tym, co teraz słyszy, 

ponieważ jakiś czas temu to ta Rada podjęła Uchwałę o tym, żeby nie remontować budynku 

czerwonej szkoły w Rostarzewie. Dodał, że nie chciałby się wypowiadać na temat tego, co 

było w 2003 roku, ale wówczas były zupełnie inne realia. Burmistrz powiedział, że dziwi się, 

że mówią to nauczyciele, ponieważ doskonale zdają sobie sprawę, że zmieniają się przepisy  

i Burmistrz posiada twarde dokumenty i ze straży, i z SANEPID’u, które wymuszają na nas 

pewne decyzje, a zajęcia w czerwonej szkole odbywają się tylko warunkowo. Burmistrz 

podkreślił, że nigdy w Urzędzie nie było osoby, która by tak dogłębnie, analitycznie  

i uczciwie badała oświatę, jak to robi obecnie Kierownik Wydziału Oświaty – M. Basiński, 

pochylając się nad każdym nauczycielem, spędzając godziny z dyrektorami, dyskutując  

i szukając możliwych, najlepszych rozwiązań. Dalej stwierdził, że nie możemy sobie 
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pozwolić na wizję oświaty na najbliższe 10 lat, ponieważ nic nie wiemy. Ustawodawca co rok 

funduje nam nowe pomysły, zmienia zdanie. Kto mógł przewidzieć, że będą gimnazja, 

sześcioletnia szkoła podstawowa, że już dwulatki mają być objęte wychowaniem 

przedszkolnym itd. Co będzie w przyszłości, nie wiadomo. Burmistrz podkreślił, że 

stanowisko Kierownika Wydziału Oświaty jest potrzebne, bo oświata zajmuje 38 % naszego 

budżetu (przez dwa lata udało nam się obniżyć o dwa punkty procentowe). Dalej Burmistrz 

poprosił, aby nie szukać problemów tam, gdzie ich nie ma. Dodał, że gdyby Burmistrz  

J. Sieradzan wiedział, że powstaną gimnazja, pewnie nie oddawałby budynku tzw. białej 

szkoły w Rakoniewicach na rzecz muzeum. 

 

Radny W. Borowski powiedział, że chodzi mu tylko o wielkość kwoty czyli o 500.000 zł  

i czy to wystarczy. 

 

Burmistrz wyraził nadzieję, że jeszcze zostanie. Będzie zorganizowany przetarg. 

 

Głos ponownie zabrał radny T. Dolata. Powiedział, że gdy płynie statek po morzu, a nie ma 

określonego portu, to płynie do nikąd. Dlatego, zdaniem radnego, w takiej dziedzinie jak 

oświata powinien być jakiś plan czy strategia. Faktycznie, nie wiemy, co będzie za 5 czy 10 

lat, ale to nie zwalnia nas od tego, żebyśmy kształtowali pewną politykę i to w każdej 

dziedzinie. Dlatego mając pewne dane, powinniśmy coś postanowić. Można wydać kolejne 

500.000 zł, a za 5 lat powie się, że były one wydane niepotrzebnie. Zdaniem radnego nie jest 

to czas, ani miejsce, żeby debatować teraz nad tą sprawą, ale nad tym tematem należy się 

jeszcze raz mocno pochylić, uwzględniając przede wszystkim ilość dzieci w Rostarzewie, na 

ile i w jakim zakresie w Rostarzewie potrzebne są remonty. T. Dolata dodał, że nikt nie 

podważa potrzeby funkcjonowania kierownika oświaty, ale sam ma za mało informacji. Być 

może wśród kierownictwa urzędu te informacje są podawane, ale jako radny czuje w tej 

kwestii pewien niedosyt. Być może to jest źródłem nieporozumień.  

 

Radna G. Cielecka stwierdziła, że cieszy się, że w budżecie są zabezpieczone środki na ten 

cel, że się o tym rozmawia i będzie się jeszcze dużo rozmawiało, ponieważ chodzi  

o wydawanie pieniędzy publicznych. Fakt, że Rada podjęła Uchwałę o nieremontowaniu 

starej szkoły. Wówczas jednak radni jeszcze nie wiedzieli, że remont ten ma być w takiej 

postaci i jeszcze nie wiadomo, jaki on będzie, bo sprawa jest otwarta, a na razie to jest tylko 
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projekt. Komisja była, oglądała, ale będzie jeszcze nad tym dyskutować, a na zmianę, 

zdaniem radnej, nigdy nie jest za późno.               

                       

Jako kolejny głos zabrał ponownie Burmistrz G. Tomiak. Powiedział, że na temat projektu nie 

będzie się wypowiadał, bo nie jest projektantem, przedstawi tylko swoją wizję oświaty. I tak:   

1. dziś nie musimy i nie chcemy likwidować żadnej szkoły, 

2. nie musimy i nie chcemy likwidować żadnego gimnazjum, 

3. musimy (i to robimy) patrzeć na to, co się dzieje: na liczbę dzieci, na liczbę urodzeń  

i proponować takie działania logistyczne, żeby wykorzystać obecną, bardzo dobrą bazę 

lokalową, o którą radni, podejmując kolejne Uchwały, dbają, bo co roku w jakiejś szkole 

przeprowadzany jest remont.       

Burmistrz przypomniał, że w Ruchocicach w szkole został przeprowadzony remont, za ponad 

400.000 zł i poprosił, aby radni zapoznali się, co za taką kwotę można zrobić, ponieważ 

osobiście nieraz się dziwi. Burmistrz poprosił, aby nie wprowadzać niepotrzebnych emocji, 

niewiadomo jakich wizji itd.  

 

Wiceprzewodniczący Rady zamknął dyskusję nad projektem Uchwały budżetowej. 

 

  

h) głosowanie nad autopoprawkami Burmistrza do projektu budżetu: 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawione autopoprawki Burmistrza 

do projektu budżetu na 2013 rok. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem autopoprawek udział wzięło 13 obecnych na sesji radnych. Za 

przyjęciem autopoprawek głosowało 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła autopoprawki Burmistrza do projektu 

budżetu.    
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i) głosowanie wniosków Komisji Rady nie uwzględnionych przez Burmistrza  

w autopoprawkach i pozostałych zgłoszonych wniosków: 

 

W związku z tym, że ani Komisje ani radni nie zgłosili żadnych wniosków, 

Wiceprzewodniczący Rady przeszedł do kolejnego, ostatniego podpunktu procedury 

uchwalania budżetu. 

 

j) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej: 
 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały dotyczący budżetu 

Gminy na 2013 rok, uwzględniający przyjęte autopoprawki Burmistrza do projektu Uchwały.  

 

Nad projektem Uchwały głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXVI/191/2012 w sprawie uchwały budżetowej na 2013 rok stanowi załącznik 

nr 25 do protokołu. 

 

Pkt 12. Podjęcie Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania 

wieczystego gruntu i prawa własności budynku w formie przetargu pisemnego 

nieograniczonego. 

 

Projekt Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania wieczystego 

gruntu i prawa własności budynku w formie przetargu pisemnego nieograniczonego 

przedstawiła J. Nolka.  

Gmina Rakoniewice nabyła prawo użytkowania wieczystego działki nr 114/4 o pow. 0,2924 

ha i prawo własności budynku magazynowego znajdującego się na przedmiotowej działce od 

Polskich Kolei Państwowych. Działka stanowiła część nieruchomości zapisanej w Księdze 

Wieczystej KW nr PO1S/00044246/2. Dla nieruchomości zostanie założona Księga 

Wieczysta KW nr PO1S/00054025/0. Z uwagi na fakt, że podstawą przekazania był art. 39 

ust. 4 ustawy z dnia 8 września 2000 r. o komercjalizacji, restrukturyzacji i prywatyzacji 

przedsiębiorstwa państwowego "Polskie Koleje Państwowe" (Dz. U. Nr 84 poz. 948 ze 

zmianami), nie ma przeszkód w zbyciu. Zważywszy na otoczenie, obecny sposób 

zagospodarowania, stan faktyczny i obciążenia działki nr 114/4, prawo użytkowania 

wieczystego gruntu i prawo własności budynku zamierza się zbyć zgodnie z art. 37 ust 1 i 2, 

w związku z art. 40 ust. 1 pkt. 3 i ust. 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
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nieruchomościami, tj. w przetargu pisemnym, który ma na celu wybór najkorzystniejszej 

oferty. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, podejmowanie uchwał w sprawach 

majątkowych gminy przekraczających zakres zwykłego zarządu, w szczególności 

dotyczących zasad zbywania nieruchomości, leży w gestii rady gminy. Podjęta przez Radę 

Miejską w Rakoniewicach Uchwała nr  XVI/137/2008 z dnia 26 marca 2008 r. określająca 

zasady obrotu nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Rakoniewice ze zmianami,  

nie zawiera zgody na zbywanie prawa użytkowania wieczystego. W związku z tym należało 

wywołać przedmiotową Uchwałę.  

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków, w związku z tym Wiceprzewodniczący Rady 

poddał projekt Uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem Uchwały głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXVI/192/2012 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania 

wieczystego gruntu i prawa własności budynku w formie przetargu pisemnego 

nieograniczonego stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Pkt 13. Wolne wnioski i informacje.  

Głos zabrał Burmistrz G. Tomiak. Pogratulował radnym uchwalenia budżetu na 2013 rok  

i przy okazji podziękował pani Skarbnik za pracę nad budżetem. Dalej Burmistrz złożył 

życzenia z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia oraz Nowego Roku. Na koniec 

Burmistrz przypomniał, że w związku z nowym rokiem będziemy rozliczali się z fiskusem,  

w związku z tym poprosił, aby pamiętać o działających na naszym terenie organizacjach 

pożytku publicznego i przekazać 1% swojego podatku na ich rzecz.     

Radna G. Cielecka zauważyła, że Rakoniewice mają już atmosferę świąteczną – na rynku stoi 

oświetlona, piękna choinka. Radna zapytała, czy wzorem minionego roku, Rostarzewo 

również będzie miało piękną iluminację przy ratuszu.    

Burmistrz potwierdził. 

Następnie głos zabrała K. Bączyk – sołtys Rostarzewa. Podziękowała radnym, burmistrzowi  

i wszystkim obecnym za wyrozumiałość i współpracę w mijającym roku, a zwłaszcza radnym 
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z Rostarzewa. Poprosiła Burmistrza, aby podziękowania złożył również pracownikom 

Urzędu. Dalej złożyła życzenia świąteczne i noworoczne.    

Do życzeń dołączyła się A. Gracz – sołtys Jabłonny. 

Na koniec życzenia złożył Wiceprzewodniczący Rady – M. Maćkowiak.  

Radni otrzymali, w formie pisemnej, sprawozdanie w zakresie obrotu nieruchomościami 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 27 do protokołu) 

 

Pkt 14. Zakończenie obrad.  

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad XXVI Sesji VI kadencji Rady.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 27 grudnia 2012 r.  

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

Protokolant                    .................................. 

Magdalena Chojnacka  

.......................................... 

  

 

Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Petycja rodziców uczniów ze szkoły w Wiosce. 

6. Plan pracy Rady na rok 2013. 
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7. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju  

Gospodarczego w 2012 roku. 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty i Spraw Społecznych w 2012 roku. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego w 2012 roku. 

10. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2012 roku. 

11. Plan pracy Komisji Budżetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego na  

I półrocze 2013 r. 

12. Plan pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na I półrocze 2013 r. 

13. Plan pracy Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego  na I półrocze 2013 r. 

14. Plan pracy Komisji ds. Monitorowania Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego 

Miasta i Gminy Rakoniewice na I półrocze 2013 r. 

15. Plan pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2013 r. 

16. Uchwała Nr XXVI/188/2012 w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od 

nieruchomości,  rolnego, leśnego, opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, terminu 

płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

17. Autopoprawki do projektu Uchwały dotyczącej zmiany budżetu na 2012 rok. 

18. Uchwała Nr XXVI/189/2012 w sprawie zmiany budżetu na 2012 rok 

19. Autopoprawki, w formie uzasadnienia, do projektu Uchwały dotyczącej Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2013-2019. 

20. Uchwała Nr XXVI/190/2012 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2013-2019 

21. Projekt budżetu Gminy Rakoniewice na 2013 rok. 

22. Uchwała Nr SO-0952/25/12/Ln/2012 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu, z dnia 

05.12.2012 r., w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Rakoniewice na 2013 r. 

23. Wspólna opinia Komisji Rady do projektu budżetu na rok 2013. 

24. Autopoprawki, w formie uzasadnienia, do projektu budżetu na rok 2013. 

25. Uchwała Nr XXVI/191/2012 w sprawie uchwały budżetowej na 2013 rok. 

26. Uchwała Nr XXVI/192/2012 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania 

wieczystego gruntu i prawa własności budynku w formie przetargu pisemnego 

nieograniczonego. 

27. Sprawozdanie w zakresie obrotu nieruchomościami. 

 

 

 

 


